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راز بزرگی که امین اسماعیل نژاد فاش کرد
امین اســماعیل نژاد ستاره 
ایران  والیبــال  روزهــای  این 
گفت وگویی مفصل و خواندنی 

با ورزش سه انجام داده است.
به گزارش ورزش ســه، به 
طور قطع یکی از شیرین ترین 
خاطــرات والیبــال ایــران از 
رقابت های لیگ ملت های سال 
2022 ظهور ســتاره ای به نام امین اسماعیل نژاد بود؛ بازیکنی که از هفته دوم 
جای صابر کاظمی را در ترکیب تیم گرفت و توانســت به بهترین شکل ممکن 
پاســخ اعتماد بهروز عطایی را بدهد و پدیده بی چــون و چرای ایران و حتی 
VNL لقــب بگیرد. تا جایی که در روزهــای اخیر تعریف و تمجیدها از او به 
سطح بین المللی هم رسیده است. به بهانه این عملکرد فوق العاده اسماعیل نژاد 
در مســابقات لیگ ملت ها گفت وگویی مفصل را با این پشت خط زن تیم ملی 

ترتیب دادیم که در ادامه می خوانید:
مین اسماعیل نژاد چرا انقدر دیر به والیبال ایران معرفی شد؟ 

من از همان تیم های پایه ملی بازی کردم و بالا آمدم اما چند سالی که قرار 
بود بعد از تیم ملی امید در بزرگســالان بازی کنم، مشکلاتی مثل مصدومیت 
زانو و سربازی برایم پیش آمد که چند سالی نتوانستم برای تیم ملی بزرگسالان 
بازی کنم و اولین ســالی بود که توانســتم این افتخار را به دست بیاورم اما از 

تیم های پایه بودم و شاید همه ندیده باشند.
یعنی انتخاب هم می شدی؟

بلــه؛ من در اردو ها بودم و تمرین می کردیم اما لحظه آخر می گفتند کارت 
اوکی نشــد و نمی توانیم تو را ببریم و من هم با ناامیدی برمی گشــتم و برای 

لیگ آماده می شدم.
فکرش را می کردی که لیگ ملت ها برایت به این شکل رقم بخورد؟

هر کســی که به خودش ایمان داشته باشــد، مطمئن است که یک اتفاقی 
برایش رخ می دهد. واقعا از همان ابتدا که والیبال را شروع کردم، هدفی داشتم 
و هدفم هم این بود که برای تیم ملی بزرگسالان کشورم انتخاب شوم و بتوانم 
برای کشــورم افتخارآفرینی کنم. هر کس تلاشش را بکند مطمئنا دیر یا زود 
نتیجــه اش را می گیرد. البته تیم ذخیــره وجود ندارد و همه بازیکن تیم ملی 
کشورمان هستیم اما من در تیمی که قرار بود فیکس باشد نبودم ولی دست از 
تلاش برنمی داشتم و صد خودم را در هر تمرینی می گذاشتم که هر زمانی که 

برای ایران به زمین می آیم بتوانم بهترین عملکرد را داشته باشم.
مصاحبه صابر کاظمی بعد از خط خوردن از تیم ملی را خواندی؟

من نخواندم اما دوستان گفتند.
گفته بود من در ایران رقیب ندارم. واکنش تو به این قضیه چه بود؟

بالاخره هر آدمی شرایط خاصی دارد.
انگیزه ات را بیشتر نکرد؟

چه بگویم... این حرف را سر این می گذاریم که صابر هم بخاطر مصدومیتی 
کــه خودش می گفت یا هر چیز دیگری از مســابقات برگشــته بود و به دلیل 

شرایطش من حرفش را قبول می کنم و چیزی نمی گویم.
حرفش را قبول داری؟

نه اما بخاطر شــرایطش پاسخ ندادم. اینکه وقتی همه از یک کشور و رفیق 
هســتیم، چنین حرفی بزند ولی آن هم به خاطر شرایطش بوده است. تفاوتی 
ندارد و همه این مســائل برای ایران است؛ هر کسی هم که بیشتر تلاش کند 

می تواند برای کشورش به میدان برود.
در تورنمنت تو از بازی دوم هفته اول کاملا به تیم تزریق شــدی و 
در اکثر بازی ها هم امتیازآورترین بازیکن تیم شدی. جدا از بحث فنی، 
بسیاری می گفتند شاید امین اسماعیل نژاد به دلیل کم تجربگی نتواند 

کار را دربیاورد ولی تو خیلی خوب عمل کردی.
بحث همین است که کم تجربگی من را در تیم ملی بزرگسالان می بینند و 
می گویند من تا با حال کجا بودم و چرا بازی نکردم اما بحث این است که من 
قبلا بازی کردم و در تیم های پایه و تیم ملی ب بودم و سال قبل در مسابقات 
قهرمانی آســیا بودم و چندین سال اســت در لیگ بازی می کنم. من الان 2۶ 
ساله هستم و سن کمی هم ندارم اما چون بحث سربازی بوده نتوانستم در تیم 
ملی ملی بزرگســالان بازی کنم ولی از گذشــته تجربه کافی برای این بازی ها 

را به دست آوردم.
تو قبل از شروع لیگ ملت ها ۱۱ هزار فالوور داشتی اما الان ۱۰۰ هزار 

را رد کرده ای.
درســت است. همه اینها لطف مردم است که به والیبال اهمیت می دهند و 
بازی ها را با دقت نگاه می کنند و می بینند چه بازیکنی خوب بازی می کند و چه 
بازیکنی بد. این جدی خوشــحالی دارد که مردم تا این حد والیبال را پیگیری 
می کنند ؛ این مســئله انگیزه ما را بیشــتر می کند که در هر تورنمنتی بهترین 

خودمان باشیم و صد خودمان را بگذاریم تا بتوانیم برای افتخارآفرینی کنیم.
به یک چهره جذاب هم تبدیل شدی که مردم دوستت دارند.

مردم واقعا لطــف دارند و امیدوارم بتوانیم این لطــف و توجه را با بازی ها 
جبران کنم؛ مردم مطمئن باشــند هر چه در توان مان باشــد در هر بازی اجرا 

می کنیم.
در تورنمنت ها واکنش ها نسبت به تو چطور بود؟ ویتال هینن گفته 
بود نمی دانیم این بازیکن تا الان کجا بوده و چند بازیکن و مربی حریف 
هم از تو تمجید کردند و حتی معتبرترین خبرنگار لهستانی هم از تو 

تعریف کرد. 
در هفتــه اول که برای تورنمنت رفتیــم چون خیلی از بچه ها هم مثل من 
برای اولین بار اعزام شــده بودند، کســی ما را نمی شــناخت اما رفته رفته با 
عملکردمان به دنیا ثابت کردیم که ایران و ما هم جزو بهترین ها هســتیم. پس 
از اینکه جلو رفتیم احترام ها نسبت به ما بیشتر شد و هر کسی به ما می رسید 
بالاخره نگاه می کرد و می شــناخت. در  مجموع چون تجربه اول مان بود، اوایل 
ســخت گذشت و فشــار زیادی رویمان بود اما توانستیم تحمل کنیم و خدا را 
شکر که این نتایج را گرفتیم. البته این نتیجه ای که می خواستیم نبود و وقتی 
مردم از بیرون نگاه می کنند می گویند خوب بازی کردیم و باخت به لهســتان 
هم اشــکالی ندارد اما خودمان می دانیم که می توانســتیم بازی را ببریم اما به 

خاطر برخی اشتباهات فردی این اتفاق رخ نداد.
 در شایســتگی های محمد طاهر وادی هیچ شکی نیست و هر چه 
جلو رفت هم بهتر شد اما می گویند اگر سعید معروف به بازیکنی مثل 
امین اســماعیل نژاد پاس می داد بازدهی دو برابر می شد. نظر خودت 

چیست؟
مطمئنا بازیکنانی که الان در تیم ملی نیســتند و قبلا بازی می کردند جزو 
بهترین های دنیا بودند و هیچ شکی در این موضوع نیست که همه ستاره بودند 
اما با تغییر نسلی که در تیم ملی ایجاد شده است، بازیکنان بهترین خودشان را 
ارائه می دهند که توانستند به چشم کادر فنی بیایند؛ مثل من و آقای وادی که 
رفته رفته توانست خودش را در تیم ملی جا بدهد و جزو بهترین های دنیاست. 
بحث حضور آقای معروف در تیم ملی هم بستگی به شرایط دارد؛ زمانی ایشان 

پاس می داده و الان شرایط تغییر کرده است.
در دو تقابل با کورک، تو عملکرد بهتر و درخشان تری داشتی.

واقعــا بازی مقابل بازیکنان بزرگ دنیا مثل آقای کورک برای من که اولین 
تجربه ام بود، افتخار بزرگی اســت. من هر شــب که به بازی قبل یا بعدی فکر 
می کردم، بازی مقابل آنها برای من افتخار بود و هســت اما اگر آدم به اعتماد 
به نفس و خودباوری برسد، هیچ چیز کمتر از این بازیکنان نداریم و می توانیم 

بهتر هم باشیم.
پیشنهاد لوبه درست است؟

من اســمی از باشــگاه ها نمی آورم اما همین الان هم از بهترین باشگاه های 
اروپا پیشنهاد دارم ولی بزرگترین مشکلم سربازی است و نمی توانم فکر کنم.

مشکل سربازی حل خواهد شد؟
امیدوارم درســت شود و مســئولان به قول هایشــان عمل کنند. من مدام 
پیگیری می کنم اما تا الان هیچ خبری نشده است. قول ها تا الان در حد حرف 
بوده اســت؛ امیدوارم در مدتی که در ایران هستیم و قرار است تمرینات آغاز 
شود، مشکلات حل شود تا من حداقل برای اردوها فکر و دغدغه نداشته باشم. 
یک ورزشــکار حرفه ای علاوه بر تمرین باید فکر آسوده ای هم داشته باشد اما 
من فکرم آسوده نیســت و نگران هستم که در اوج والیبالم مجبور شوم جایی 
بازی کنم که دیده نشــوم و پولی هم نگیرم. امیدوارم مسئولین سر حرف شان 

بمانند و مشکل من را حل کنند.
سقف آرزوی والیبالی امین اسماعیل نژاد چیست؟

مطمئنا آوردن مقام در المپیک. هر ورزشــکاری هدفی دارد و هدف من از 
ابتدا دیدن تیم ملی کشورم روی سکوی المپیک بوده است. امیدوارم روزی این 

اتفاق بیفتد و من هم به هدفم برسم.

گفتوگو

باشــگاه های فوتبال کشور مدام از شرایط سخت مالی 
گلایه دارند اما گاهی شــاهد ولخرجی این باشــگاه ها از 

جیب مردم هستیم.
به گــزارش فارس،کارمندان، کارگــران و مردم عادی 
وقتی خبرهای مربوط به دستمزد میلیاردی فوتبالیست ها 
را می خوانند، حیرت زده می شوند و با مقایسه حقوق  خود 
با آنها دچار ســرخوردگی می شوند. از سویی دیگر برخی 
از کارشناســان فوتبال معتقدند که عمر ورزش حرفه ای 
کوتاه اســت و یک فوتبالیست در بهترین حالت می تواند 
10 ســال دستمزد نجومی بگیرد و بعد از این مدت دیگر 
خبری از این پول هــا نخواهد بود. هرچند نمی توان منکر 
زندگی لاکچری فوتبالیســت ها شد و مهم ترین سوالی که 
در ذهن مخاطبان فوتبال و مردم عادی پیش می آید این 
است که این دستمزدهای نجومی از کجا تامین می شود؟! 
باشــگاه های ما که مدام از بی پولی و شرایط بد اقتصادی 
گلایه می کنند چگونه چنین دستمزدهایی را می پردازند؟
راه های قانونی درآمدزایی در فوتبال کشــورمان تا حد 
زیادی مسدود است؛ از قانون کپی رایت برای تولید البسه 
گرفته تا حق پخش تلویزیونی و... پس مدیران باشــگاه ها 
این پول هــا را از کجا می آورند که بــه بازیکنان ایرانی و 
خارجــی پرداخت می کنند؟ اکثر باشــگاه ها اگرچه روی 
کاغذ غیــر دولتی و خصوصــی نامیده می شــوند اما در 
واقع از جیــب بیت المال ارتزاق می کنند و به نوعی جیب  
باشگاه ها به طور غیرمستقیم به منابع دولتی و شرکت های 
خصولتــی! ) ترکیبی از شــرکت های دولتی و خصوصی( 
وصل اســت. به همین دلیل اســت که یکباره شاهد آن 
هســتیم که باشگاهی مثل سپاهان حتی بیشتر از باشگاه 

سیدنی اف سی استرالیا به یک بازیکن پول می دهد. 

البته فقط باشــگاه سپاهان نیســت که دستمزدهای 
اینچنینی و بیشــتر از باشــگاه های خارجی به بازیکنان 

می دهد. 
در موارد زیادی باشــگاه های دیگر کشور حتی گاهی 
بازیکنــان بنجــل و بی کیفیت خریــداری کرده اند مثل 
پرســپولیس که بازیکنی به نام براندائــو جونیور، مهاجم 
برزیلی را بــا 700 هزار دلار خرید امــا او حتی یک گل 
هم نزد یــا آنتونی اســتوکس که با قــرارداد 450 هزار 
دلاری به پرســپولیس پیوست و در نهایت هم بدون بازی 
به بهانه کرونا از این باشــگاه شــکایت هم کرد. استقلال 
هم در زمینه جذب بازیکنان بنجل از رقیب ســنتی خود 
عقب نمانده، شفر ســرمربی آلمانی بازیکنانی مثل بویان 
نایدنوف، مارکوس نیومایر و الحاجی گرو را به اســتقلال 

آورد که کمترین بازدهی را برای این تیم داشتند!

به این ترتیب حداقل خواســته هــواداران فوتبال در 
این روزهای ســخت اقتصادی از باشــگاه ها و مربیان این 
اســت که ابتدا بازیکن بنجل خارجی نخرند و دوم اینکه 
دستمزدی معقول و منطقی به آنها پرداخت شود نه اینکه 
مثلا بازیکن 30 هزار دلاری را با چند برابر قیمت باشگاه 
خارجــی بخریم! حتی پرداختی باشــگاه ها بــه بازیکنان 
ایرانی نیز باید شــفاف باشد تا مشخص شــود باشگاه ها 
بخصوص باشگاه های دولتی و نیمه خصوصی چقدر برای 

خرید بازیکنان هزینه کرده اند.
اگر مبلغ قرارداد بازیکنان منتشــر نمی شــود حداقل 
بودجه باشــگاه برای جذب بازیکنان شفاف اعلام شود تا 
هواداران آنها بدانند باشــگاه چقدر بــرای خرید و جذب 

بازیکن هزینه کرده است.
بخصوص استقلال و پرسپولیس که مردم سهامدارش 

شــده اند و این حق شان است که بدانند پول هایی که آنها 
برای خرید سهام سرخابی ها داده اند چگونه هزینه می شود 

و مدیران باشگاه  موظفند به آنها گزارش مالی بدهند.
نکتــه عجیب تر و جالب تر اینکه تقریبا تمامی مدیران 
باشــگاه ها از افزایــش بی رویه دســتمزد بازیکنان گلایه 
کردند اما همگی هم برای به خدمت گرفتن ســتاره های 
نقل و انتقالات حســابی ولخرجی کردند و هر باشــگاهی 
هم دیگری را متهم کرد که چند برابر دستمزد پیشنهادی 
آنها به بازیکن مدنظرشــان پول پرداخت شــده است! هر 
باشگاه هم دیگری را به ربودن بازیکن مد نظر خود متهم 
می کنند. شاید تنها راه راســتی آزمایی اظهارات مدیران 
باشــگاه ها در فصل نقــل و انتقالات و جــذب بازیکنان 
شفافیت قراردادها یا حداقل شفافیت بودجه خرید بازیکن 

جدید باشد.
در گذشــته ای نه چندان دور مبلــغ قراداد بازیکنان و 
مربیان تمامی تیم ها از ســوی سازمان لیگ فوتبال ایران 
منتشــر شد که واکنش های متفاوتی را به همراه داشت و 
یکی از معروف ترین واکنش ها مربوط به برانکو ایوانکوویچ 
بود که از انتشــار رقم قرادادش دلخور شــد و گفت حتی 
همســرم نمی دانست چقدر دســتمزد می گیرم و این کار 

غیرحرفه ای است!
اگر بخواهیــم حرف برانکو که یکــی از حرفه ای ترین 
مربیان خارجی حاضر در باشــگاه ما بــوده را ملاک قرار 
بدهیــم، باید بگوییم آقای برانکو متاســفانه فوتبال ما در 
زمینه های دیگر هم همین قدر آماتور رفتار می کند وگرنه 
دلیلی ندارد که یک باشــگاه ایرانی در این شرایط سخت 
اقتصادی دستمزدی بیشــتر از یک باشگاه استرالیایی به 

بازیکن خارجی بپردازد!

از داخل تیم تا اطراف باشــگاه، هواداران پرســپولیس 
نشــانه های نگران کننده متعددی را در آســتانه آغاز لیگ 

بیست و دوم مشاهده می کنند.
به گزارش »ورزش ســه«، از پایان لیگ بیســت و یکم 
روزهای زیادی نمی گذرد اما باشــگاه ســرخپوش پایتخت 
ماجراهای زیادی را به خود دیده اســت. از شروع پرشتاب 
در نقــل و انتقالات که از روز پایانی لیگ برتر و با انتقال دو 
سپاهانی )سروش رفیعی و دانیال اسماعیلی فر( آغاز شد تا 
صید ســعید صادقی که خود را بــه عنوان مهمترین چهره 
بــازار مطرح کرده بــود و در ادامه آن توقف عجیب فعالیت 
موثر باشگاه در پنجره تابستانی. این شاید خلاصه ای کوتاه از 
ماجراهایی باشد که پرسپولیس در هفته های گذشته به خود 
دیده است اما در بین سطور صحبت های سرمربی تیم، نکات 

دیگری هم پنهان هستند.
یحیی ناگهان خشمگین شد

دو روز پیش موبایل بازیکنان پرســپولیس پیامک واریز 
بخشی از مطالباتشان را دریافت کرد تا به این ترتیب بتوان 
انتظار داشــت حداقل تا مدتی کوتاه، خبری از اعتراض آنها 
به وضعیت مالی باشگاه نخواهد بود. اما برخلاف آنها، این بار 
ســرمربی تیم وارد گود شد و در گفتگویی که با خبرگزاری 
ایســنا داشت، نگرانی خود را به صورت علنی ابراز کرد. این 
البته اولیــن بار در این فصل نبود که یحیی نارضایتی خود 
را از وضعیت کنونی نشــان می داد امــا تغییر لحن در این 

مصاحبه به وضوح قابل مشاهده بود.
اولین صحبت هــای یحیی گل محمدی در این فصل، به 
بهانه خبری بود که در مورد چرایی تاخیر در شروع تمرینات 
پرسپولیس )درخواســت بازیکنان برای پرداخت مطالبات( 
شــد؛ یحیی در این گفتگو از مدیران باشــگاه پرسپولیس 
»تشــکر« کرد اما گفت »هنوز کار برای ما تمام نشــده« و 
نیازهای خود را به این شکل توضیح داد: »دو مهاجم خارجی 
می خواهیم و در پســت هافبــک دفاعی هم به یک بازیکن 

نیاز داریم.«
12 روز بعد از این صحبت ها بود که گل محمدی مصاحبه 
حاشــیه تمرین با حضور خبرنــگاران را انجام داد که باعث 

انتشار بیانیه از سوی باشگاه پرسپولیس نیز شد. او از »توقف 
عجیب نقل و انتقالات پرسپولیس« صحبت کرد و گفت که 
با وجود معرفی گزینه به باشگاه »اصلا هیچ تلاشی برای عقد 

قرارداد انجام نشد.«
یحیی که از وضعیت تیمش کاملا نگران به نظر می رسید 
اما باز هم با لحنی آرام نسبت به مدیران باشگاه موضع گیری 
کرد و بیشتر تقصیرات را متوجه نهادهای بالادستی ورزش و 
فوتبال ایران دانست و حتی در پاسخ به سوال پیرامون اینکه 
آیا برای باشگاه در جذب مهاجم ضرب الاجل تعیین می کند 

گفت که »اولتیماتوم« نمی دهد.
حــالا بیش از دو هفته از آن روزها می گذرد و چیزی که 
نظر یک ناظر بیرونی را به خود جلب می کند، تغییر ملموس 
در اظهارات یحیی گل محمدی است. اینکه او آشکارا نسبت 
به عدم جذب کاســیانو دیاز و گادوین منشا نارضایتی خود 
را اعلام کرده و بدون اینکه اســمی از مدیران باشگاه ببرد، 
نســبت به سیاست باشــگاه در بودجه محدود برای جذب 
مهاجم گلایه کرده و خواســتار انجام هزینه برای استخدام 

مهاجم خارجی است.
خشم سرمربی؛ او از چه چیزی نگران است؟

گل محمدی این روزها انتقــادات زیادی را متوجه خود 
می بیند و هواداران پرســپولیس که یــک فصل دیگر به او 
فرصت داده اند، بخشی از تقصیر وضعیت نقل و انتقالاتی را 
متوجه یحیی می دانند. شاید همین موضوع یکی از دلایلی 
بوده که باعث شــده تا یحیی نگرانی خود را علنی کند و با 

موج هواداران پرسپولیس همراه شود.
یحیی اما به خوبی می داند که پرســپولیس در سال های 
اخیر عملکرد چندان خوبی در جذب مهاجم نداشته است. 
کافی است اسم ها مرور شوند تا به این واقعیت پی ببرید که 
سرخپوشــان چقدر در جذب مهاجم خارجی ضعیف عمل 
کرده اند: »ولادیمیر پریموف، ماریو بودیمیر، جونیور براندائو، 
آنتونی اســتوکس، کریستین اوساگوآنا و شرزود تمیروف«. 
مهاجمانی که روی هم 5 گل به ثمر رســاندند تا متوســط 

کمتر از یک گل به ازای هر بازیکن به ثبت برسد.
این در شرایطی است که وضعیت مالی پرسپولیس نسبت 

به دورانی که این مهاجمان جذب شــدند، تغییر ملموسی 
نداشــته و چه بســا بدتر هم شــده اســت. بنابراین اینکه 
پرسپولیس بتواند دو یا حتی یک مهاجم کارآمد جذب کند، 
شاید انتظار بالا و حتی یک رویا برای هواداران پرسپولیس 

باشد.
سرمربی پرســپولیس البته تلاش می کند تا با فشار به 
مدیران باشــگاه، مهاجم مورد علاقه خود را به پرسپولیس 
بیاورد اما در فاصله دو هفته تا شــروع لیگ برتر، مذاکرات 
به نتیجه نرســیده و چشــم انداز مثبتی در این بین دیده 
نمی شــود. پس احتمال دارد در میــان مصدومیت مهدی 
عبدی و حامد پاکدل، پرســپولیس فصل را با تک مهاجم 
خود آغاز کند: شــرزود تمیروف - مهاجمی که قرار بود در 
فهرست مازاد باشد. نتایج بازی های پیش فصل شاید برای 
کادرفنی کمتر از هرکس دیگری اهمیت داشته باشد اما دو 
تســاوی برابر نساجی و مس کرمان باعث شده تا بخشی از 
هواداران پرسپولیس که از تماشای نمایش تیمشان محروم 
هستند، همین نتایج را یک نشانه برای نگرانی از اوضاع تیم 

بدانند. با این حال شنیده ها از نمایش پرسپولیس هم چیزی 
نیست که حتی خود یحیی گل محمدی را راضی کند.

برای یک پیش فصل مطلوب، می توان از نتایجی که روی 
اســکوربورد نقش می بندد، صرف نظر کرد و اساسا آن را در 
نظر نگرفت اما نمی توان از مصدومیت های پرتعداد به سادگی 
گذشت. سیاهه بازیکنان آسیب دیده پرسپولیس هرروز پرُتر 
می شود و پرسپولیس بازیکنان بیشتری را در ترکیب خود 
از دست می دهد. بازیکنانی که حتی در صورت بازگشت هم 

آمادگی شان در هاله ای از ابهام و تردید قرار خواهد داشت.
نگرانــی اصلی پرســپولیس در خط حملــه و در غیاب 
یــک مهاجم کارآمد بــرای ترکیب تیم قهرمان اســت اما 
در خــط دفاعی و میانی هم اطمینــان کاملی وجود ندارد. 
پرســپولیس این فصل تغییرات زیادی داشــته و هنوز هم 
ترکیب کامل خود را ندارد. در چنین شــرایطی هماهنگی 
بازیکنــان بــا یکدیگر و قرارگیــری در قالــب تیمی، کار 
 سختی اســت که یحیی گل محدی در غیاب دستیار اول، 

به تنهایی باید انجام بدهد.

بیش ترین بازیکنــان خارجی در لیگ برتر ایران برزیلی  
هســتند. بازیکنان ارمنســتانی، عراقی و نیجریه ای نیز در 
رده های بعدی قرار دارند. به گزارش ایسنا، لیگ برتر بیست 
و دوم در حالی از 20 مرداد آغاز می شود که اقبال تیم های 
لیگ برتری به سمت خارجی ها بیش تر شده و تیم ها گرایش 
بیش تری به تقویت خود با مربیان و بازیکنان خارجی دارند. 
در طول فصل گذشته هم این بازیکنان خارجی بودند که به 
خصوص در فاز تهاجمی توانســتند گل های بیش تری را به 

نسبت بازیکنان ایرانی به ثمر برسانند.
نگاهی به ادوار گذشــته لیگ برتر ایران نشــان می دهد 
که تیم های ایرانی تمایل بســیاری به جــذب بازیکنان از 
کشــورهای برزیل، نیجریــه، عراق و ارمنســتان دارند. در 
این بین پرسپولیس، استقلال، ســپاهان، تراکتور، فولاد و 
ذوب آهن بیش ترین اســتفاده را از خارجی ها برده اند که در 

ادامه به بررسی جزییات آن می پردازیم.
پرســپولیس در میان تیم های لیــگ برتری بیش ترین 
بازیکنان خارجی را از زمان تاسیس لیگ برتر ایران داشته 

است. اســتقلال با 52 بازیکن خارجی در رتبه دوم است و 
سپاهان در رتبه ســوم بیش ترین مصرف کننده خارجی ها 

قرار دارد.     
تیم  هوادار که چند ســالی از تاســیس آن می گذرد، تا 
به حــال هیچ بازیکن خارجی را به خدمت نگرفته اســت. 
آلومینیوم اراک هم در این سال ها فقط یک بازیکن خارجی 
را به خدمت گرفته و روی خوبی به غیر ایرانی هان نشــان 

نمی دهد.
نکته جالب توجه در این آمار، محبوبیت ویژه برزیلی ها در 
ایران است. رتبه نخست بیش ترین تعداد بازیکنان خارجی 
متعلق به بازیکنان برزیلی اســت. عراقی ها محبوبیت ترین 
بازیکنان آســیایی، ارمنســتانی ها محبوب ترین بازیکنان 
اروپایــی و نیجریه ای ها محبوب ترین بازیکنان آفریقایی در 

میان تیم های لیگ برتر ایران هستند.
در مجموع 1۶ تیم لیگ  برتری در طول 22 سال سپری 
شــده از لیگ برتر ایران، 10۶ بازیکن را از برزیل به خدمت 
گرفته انــد که برخی از آن ها حتی به اندازه انگشــتان یک 

دست هم برای تیم های خود به میدان نرفته اند.
البته آمار و ارقام نشان می دهد کیفیت بازیکنان خارجی 

به نسبت سالیان گذشته بهتر شده و آن ها سهم بیش تری 
در موفقیت تیم های خود دارند.

ولخرجی باشگاه های ایرانی از جیب مردم!

شفافیت مالی؛ گمشده فوتبال کشور

پرسپولیس در موقعیت تردید، نگرانی و ابهام

سه بازیکنی که عامل اختلاف درویش و یحیی شدند!

لیگ برتر ایران در سیطره برزیلی ها

احتمال بازگشت ستاره محبوب به تیم ملی والیبال قوت 
گرفته است.

به گزارش »ورزش سه«، بعد از پایان رقابت های المپیک 
بود که تغییر و تحولات بزرگ در تیم ملی والیبال ایران کلید 

خورد. اول از همه ســعید معروف با انتشار پستی در صفحه 
شخصی خود بعد از ســال ها با تیم ملی وداع کرد تا یکی 
از بهترین های تاریخ والیبال ایران کار خود را در عرصه ملی 

به پایان برساند.
در مورد دو ســتاره دیگر امــا هنوز وضعیت کاملا مبهم 
است. امیر غفور بعد از المپیک همیشه از صحبت در اینباره 
طفره رفته است. این پشت خط زن با تجربه نه برای بازگشت 

چراغ سبز نشان داده و نه حرفی از خداحافظی زده است.
با این حال در مورد غفور یک نکته وجود دارد. تیم ملی 
در پست پشــت خط زن چند بازیکن فوق العاده مثل امین 
اسماعیل نژاد، صابر کاظمی و بردیا سعادت را در اختیار دارد 
و به همین خاطر خیال بهروز عطایی از این پســت خیلی 

راحت است.
ابهام دوم مربوط به ســتاره محبوب والیبال ایران یعنی 
سیدمحمد موســوی است. یکی از بهترین مدافعان دنیا در 
یک دهه اخیر که والیبال دوستان خاطرات بسیار خوبی از او 
در ذهن دارند. از طرفی با وجود در اختیار داشتن بازیکنان 
جوانی مثل امیرحسین توخته، مهدی جلوه، امیررضا سرلک 
و چند ســرعتی زن دیگر به نظر می رسد که هنوز تیم ملی 

در این پست نیاز به تجربه بیشتری دارد.
نکته دیگر این که بهروز عطایی همواره از رابطه بســیار 
خوبی با ســیدمحمد موسوی برخوردار بوده است و در واقع 
مجموعه ای از این دلایل بازگشــت موسوی به تیم ملی را 
بســیار محتمل کرده است. ســتاره والیبال ایران خودش 
واکنش خاصی به احتمال بازگشت نشان نداده است تا همه 

چیز در حد گمانه زنی باشد.
پیگیــری های مــا حکایت از آن دارد کــه پیش از این 
صحبت هایی بین محمد موســوی و بهروز عطایی شــکل 
گرفته و سرمربی تیم ملی از تمایل خود به بازگشت او خبر 
داده است. همچنین موسوی نیز برای کمک به تیم ملی در 

صورت نیاز به او چراغ سبز نشان داده است.
مسابقات والیبال قهرمانی جهان از اوایل شهریور ماه به 
میزبانی دو کشور لهستان و اسلوونی برگزار می شود و انتظار 
می رود طی روزهای آینده لیســت تیم ملی اعلام شود که 
احتمال وجود یک سورپرایز و بازگشت سید محمد موسوی 
به جمع ملی پوشــان بسیار بالاست. در صورت رقم خوردن 
این اتفاق موسوی در کنار علی اصغر مجرد گزینه های اصلی 
ایران در پست سرعتی زن در رقابت های جهانی خواهند بود.

ستاره محبوب در آستانه بازگشت؛

بمب خبری؛ سورپرایز بزرگ در لیست تیم ملی


